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پیشنهاد رئیس کمیسیون اجتماعی برای تغییر آرایش 
شورای عالی کار

ولی اســماعیلی گفت: ما منتظریم پیشنهاد وزیر کار )برای اصلاح قانون کار( در 
یک ماه پیش رو و در بازه زمانی مجلس یازدهم از طریق لایحه دوفوریتی دولت 

به مجلس ارائه شود.
به گزارش خانه ملت، ولی اســماعیلی )رئیس کمیسیون اجتماعی( در جلسه ای 
که با حضور  وزیر کار و تعدادی از معاونین این وزارتخانه و اعضای کمیســیون، 
پیشنهاد تغییر آرایش شــورای عالی کار در چهارچوب حضور مجلس را مطرح 
کرده است. رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس در تشریح نشست این کمیسیون 
با حضور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و معاونان این وزارتخانه، گفت: براساس 
گفته های وزیر کار، با لایحه ای که قرار اســت وزارت کار و دولت به مجلس ارائه 
دهند، مجلس هم در بحث تعیین دســتمزد کارگران دخیل خواهد بود که ما از 

این پیشنهاد استقبال کردیم.
رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس در تشریح نشست این کمیسیون عنوان کرد: 
در نشست کمیسیون اجتماعی با حضور سید صولت مرتضوی، وزیر تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی و معاونان این وزارتخانه برگزار و موضوع دهک بندی های وزارت 

تعاون، کار و رفاه اجتماعی بحث شد.
رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس با اشاره به توضیحات وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی در بحث حقوق و دســتمزد کارگران در این نشست، عنوان کرد: پیرو 
پیشنهاد وزیر کار مبنی بر واگذاری تعیین حداقل حقوق و دستمزد کارگران به 
مجلس، ما وزیر را به کمیســیون دعــوت کردیم تا درخصوص لایحه ای که قرار 
است در موضوع تعیین حداقل حقوق و دستمزد کارگران به مجلس ارائه دهند، 

توضیح دهد.
وی با تاکید بر اینکه یک خلاء در این موضوع وجود داشــت، افزود: ما منتظریم 
اگر این پیشنهاد وزیر کار در یک ماه پیش رو و در بازه زمانی مجلس یازدهم از 
طریق لایحه دوفوریتی دولت به مجلس ارائه شود، در همین مجلس این قانون را 
اصلاح کنیم تا در سال های بعد بتوانیم تصمیم منصفانه تر و کارشناسی و در شأن 

کارگران، درباره حقوق و دستمزد کارگران بگیریم.

انتقاد معین الدین سعیدی از عملکرد اقتصادی دولت 
نماینده مردم چابهار در مجلس با انتقاد از وضعیت اقتصادی مردم که جای دفاع 
برای دولت نگذاشــته است، گفت: دولت باید توجه ویژه به حوزه مهار نرخ ارز و 

تأمین سفره مردم داشته باشد.
به گزارش ایلنا، معین الدین ســعیدی در جلســه علنی صبح دیروز )سه شنبه، 
۲۸ فروردین ماه( مجلس شــورای اسلامی با بیان اینکه دلار ۶۵ هزار تومانی در 
شــأن ملت ایران نیست، گفت: مسئولان می گویند ما این ارز را به رسمیت نمی 
شناسیم، اما این در حالی است که همین موضوع بسیار مهم است چون در سفره 

مردم تأثیر مستقیم دارد.
نماینده مردم چابهار در مجلس شــورای اســلامی در ادامه تصریح کرد: رئیس 
جمهور زمانی گفته بود خدا را شکر که ما رئیس جمهور نشدیم وگرنه دلار به ۵ 
هزار تومان می رسید اما امروز شرایط به گونه ای است که رئیس جمهور نمی تواند 
چشــم در چشم مردم سیستان و بلوچستان دوخته و از وضعیت اقتصادی دفاع 

کند.
عضو کمیسیون کشــاورزی، آب و منابع طبیعی در مجلس شورای اسلامی در 
پایان با بیان اینکه مردم از مجلس انتظار دارند حتی در روزهای پایانی کار خود، 
به موضوع معیشت توجه کند، خاطرنشان کرد: دولت باید در حوزه مهار نرخ ارز 

و تأمین سفره مردم توجه ویژه داشته باشد.

دفاع آقا تهرانی از لایحه عفاف و حجاب
رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس گفت: عفاف و حجاب وجهه سیاسی، اخلاقی 
و اجتماعی و شــرعی و دینی دارد بنابراین هیچ توجیهی برای کوتاه آمدن از آن 

وجود ندارد.
رئیس کمیســیون فرهنگی مجلس با اشاره به لایحه عفاف و حجاب گفت: این 
لایحه در صحن مطرح و برای بار ســوم به شورای نگهبان ارسال شد. ان شاءالله 

فردا بپذیرند و آخرین مرحله باشد.
وی ادامــه داد: بحث عفاف و حجاب یک جنبه دینی دارد که جای خود دارد و 
یک جنبه قانونی دارد که ممکن است یکی بگوید هیچ دینی ندارم خب نداشته 
باش اما کشور ما قانون دارد؛ این موضوع در ۴۳ سال قبل در شواری عالی انقلاب 

فرهنگی تصویب شد اما به هر دلیل بعضی ها عمل نکردند.
آقاتهرانی افزود: باید ۳۲ دســتگاه نسبت به این مسئله ورود کنند اما متاسفانه 
فقط ۲ دستگاه یعنی وزارت کشور و فراجا ورود کردند؛ فراجا پای کار است، همه 
دستگاه ها باید یاری کرده و پای کار بیایند چون همه در این موضوع سهم داریم؛ 
طوری نشــود که فقط فراجا وسط میدان باشد قطعا مجلس هم یاری می کند. 
عفاف و حجاب وجهه سیاسی، اخلاقی و اجتماعی و شرعی و دینی دارد بنابراین 

هیچ توجیهی برای کوتاه  آمدن از آن وجود ندارد.
نماینده تهران گفت: کشــورهای خارجی قوانین را محکم می نویسند چون باید 
قوانین بازدارنده باشــد؛ ۴۰ ماده از لایحه عفاف و حجاب مربوط به دستگاه ها و 
۳۰ ماده جرم انگاری است. در این باره ۲ کمیسیون فرهنگی و قضایی کار کردند. 

دولت باید ورود کند و تقاضا این است که همه وزرا سرخط شوند.

نسخه  پیچی جدید علم الهدی برای مقابله با دنیا
نماینده ولی فقیه در خراســان رضوی گفت: شــرایط دنیا به گونه  ای است که 
غیر از قدرت نمایی، زبان دیگری بر دولت های اســتکباری اثر نمی کند. زبان زور 
تنها عاملی است که می تواند تهدیدات شرق و غرب عالم را خنثی و هجمه را به 

تعامل تبدیل کند.
سیداحمد علم  الهدی روز سه شنبه در دیدار با فرماندهان و جمعی از کارکنان رده 
 های مختلف ارتش منطقه شمال  شرق افزود: اگر زور داشته باشید، آمریکا عقب 
نشینی می کند، شورای امنیت واکنش شما را به رسمیت می شناسد، مسیرهای 
اقتصادی شما امن می شود و از سیاست گرفته تا تجارت شما رشد می کند اما 
اگر خلاف این بود و ملت ضعف داشت، باید هر لحظه برای یک توطئه، یک خدعه 

و یک برنامه تخریبی آماده باشد.
به گفته وی، در وضع کنونی جامعه جهانی، اگر شما زور داشته باشید حرفتان را 
می فهمند و دشمن بدخواه شما عقب نشینی می کند اما اگر زور نداشته باشید، 

باید آماده دریافت ضربه، خسارت و تلفات باشید.

وزیر تعاون در دولت اصلاحات

عملیات »وعده صادق« پاسخ بازدارنده بود
وزیر تعاون در دولت اصلاحات با بازدارنده توصیف کردن عملیات »وعده صادق« 
تصریــح کرد که ایران با اینکه به دنبال جنگ نیســت اما دفاع از خود را »حق 

مشروع« می داند.
به گزارش مهر، »علی صوفی« دبیرکل حزب پیشــروی اصلاحات، با اشــاره به 
پاسخ پهپادی و موشکی پاسداران انقلاب اسلامی به جنایت صهیونیست ها علیه 
کنسولگری کشورمان در دمشق اظهار کرد: عملیات »وعده صادق« پاسخی بسیار 
خوب، بازدارنده و در مقام دفاع بود. در این مدت مســؤولین کشور بسیار عاقلانه 
رفتار کردند؛ کشور ما به دنبال جنگ نبوده و ما امیدواریم درس خوبی داده باشیم 

که دشمنان با دم شیر بازی نکنند.
فعال سیاســی اصلاح طلب در ادامه اظهار کرد: خداوند متعال در وجود انسان ها 
نیرویی قرار داده است تا در برابر هر تهدید از خود دفاع کنند؛ چه رسد به کشور 

بزرگی نظیر ایران که غرور و حیثیت برایش اهمیت دارد.
صوفی با اشــاره به شکل گیری رژیم صهیونیستی گفت: موجودیت جعلی نظیر 
اسرائیل با شکل گیری داعش قابل توصیف و درک است زیرا عده ای تروریست در 
نقاط مختلف جهان آمده و سرزمینی را غصب کرده اند، با این تفاوت که داعش 
مورد حمایت رســمی و علنی دنیا قرار نگرفت اما این رژیم مورد حمایت رسمی 

قدرت های بزرگ به ویژه غرب قرار دارد.
وی ادامه داد: نزدیک به یک قرن اســت که رژیم صهیونیســتی هر جنایتی را 
مرتکب می شــود؛ در حالی که عضو سازمان ملل است و هیچ قدرت بازدارنده ای 

در برابر آن نیست و هم اکنون هم رسماً و علناً در غزه نسل کُشی می کند.
وزیر تعاون در دولت اصلاحات گفت: دشمنان در برابر یک کشور بزرگ با قدمت 
تاریخی ۳۰۰۰ ساله می خواهند شاخ و شانه بکشند و عرض اندام کنند و پاسخی 
هم نبینند که این موضوع واقعاً به غرور ملی ما لطمه وارد می کند. فعال سیاسی 
اصلاح طلب افزود: جنگ خسارت بار و مذموم است اما دفاع، حقی مشروع است و 

هر کشوری حق دارد در مقابل تجاوزهای بیگانگان، از خود دفاع کند.

مجلس

ویژه

احزاب

بــا افزایش قیمــت  دلار و ســکه در همین 
روزهای اول ســال ۱۴۰۳، نمایندگان مجلس 
از هر تریبونی اســتفاده کــرده و از عملکرد 
اقتصادی دولت انتقاد کردند. انتقاداتی که به 
مذاق دولتی ها خوش نیامد، و معاونت پارلمانی 
دولت با صدور اطلاعیه ای به نمایندگان تاخت.
در بخشی از اطلاعیه دولت آمده است: »طی 
روزهای گذشته و همزمان با تشدید نوسانات 
ارزی در بازار که ناشی از افزایش بهای جهانی 
طلا و تحولات نظامی منطقه بود متأســفانه 
چند نفر از نمایندگان مجلــس، اظهارنظرها 
و تحلیل های غیرکارشناســی و شتاب زده ای 
درباره وضعیت اقتصادی و نرخ ارز داشتند که 
چه بســا برخلاف خواست آنان می توانست بر 

التهاب بازار ارز بیافزاید.«
در همین راســتا احمد علیرضابیگی، نماینده 
مردم تبریز گفت: »شــاخک ها و سنسورهای 
دولــت باید پیام لازم را از جامعه دریافت کند 
و بداند که شرایط امروز اقتصادی دچار مشکل 

شده است.«
بــه گزارش خبر آنلاین وی گفــت: »در عالم 
سیاســت، قوه مجریه بر اساس قانون اساسی، 
قــدرت خودش را از مردم گرفته اســت و بار 
مسئولیت آن موکل به اعتماد مجدد مردم به 
دولت اســت. دولت بایــد از همه ظرفیت ها و 
امکانات خودش استفاده کند تا وقتی انتقاداتی 
از این دست صورت می گیرد، آن را حل کند و 
کارنامه موفقی از خودش بروز کند و تا روزی 
که به واسطه انتخابات، به مردم رجوع کند، با 
پیشانی ســفید و کارنامه موفق در خانه مردم 

برود.«
در ادامه مشروح گفتگوی احمد علیرضابیگی، 
نماینده تبریز در مجلس یازدهم را می خوانید.
نظر شما درباره واکنش دولت به گلایه های 

اقتصادی مجلس یازدهم چیست؟
من متوجه واکنش دولت نشده ام، اما شاخک ها 
و سنسورهای دولت باید پیام لازم را از جامعه 
دریافت کند و بداند که شرایط امروز اقتصادی 
دچار مشــکل شــده اســت. بانک مرکزی به 
صورت مدام، دربــاره گرانی و اقلام پرمصرف 
موادغذایــی، به دولت گزارش می دهد، قیمت 
گوشــت از ۷۰۰ تا ۸۰۰ هزار تومان هم دارد 
رد می شود و شرایط خوبی وجود ندارد، زمان 
امید مردم برای خانه دار شــدن به ۷۰ ســال 
دارد می رســد و این مواردی نیست که قابل 
انکار باشــد. حتی اگر انکار کنند، کسی آن را 

نمی پذیرد.

 چــرا دولت تن به پذیــرش انتقادات و 
اشکلات نمی دهد؟

این یک بیماری اســت که عارض شده است، 
زمانی که شــما اشــکالات را نمی پذیرید، یا 
نمی خواهید آن را اصلاح کنید یا توانایی اصلاح 
آن را ندارید، بنابراین با تشخیص بهترین راه به 
سمت انکار می روید. علی القاعده، وقتی گوش 
شنوایی برای شنیدن مشکلاتی که مردم با آن 
مواجه هستند باشد، برای آنکه دوباره با انتقال 
آن مشــکل مواجه نشوند، شــنونده درصدد 
حــل و رفع آن برآمــده و درصدد چاره جویی 

بر می آید.
در عالم سیاســت، قوه مجریه براساس قانون 

اساســی، قدرت خــودش را از مــردم گرفته 
اســت و بار مســئولیت آن مــوکل به اعتماد 
مجدد مردم به دولت است. دولت باید از همه 
ظرفیت ها و امکانات خودش اســتفاده کند تا 
وقتی انتقاداتی از این دست صورت می گیرد، 
آن را حل کند و کارنامه موفقی از خودش بروز 
کند و تا روزی که به واسطه انتخابات، به مردم 
رجوع کند، با پیشانی سفید و کارنامه موفق در 

خانه مردم برود.
فکر می کنید، نیاز به بازنگری در کابینه 

دولت یا تغییر تیم اقتصادی وجود دارد؟
مشکل در افراد نیست، مشکل در نوع نگرشی 
اســت که در دولت وجــود دارد، تا آن نگرش 

اصلاح نشود، کاری از افراد بر نمی آید.
نگرشی که در دولت وجود دارد، نگرش واقعی 
به اقتصاد نیســت. طبیعتا منابع و امکانات ما 
در مسیری صرف می شود که مشکلات مردم 

را حل کند. 
در حــال حاضر، دولت در خصــوص افزایش 
درآمد مردم از خودش مقاومت نشان می دهد 
و بهانه اش این است که تورم بالا خواهد رفت؛ 
در حالی که دولت متوجه نیست که کمر مردم 
زیر بــار گرانی ها خم شــده و افزایش حقوق 
صورت پذیرفته در مقایسه با نرخ تورم چیزی 

به حساب نمی آید.
در این میان، داده و ستاده مردم، دخل و خرج 

آنان بــه هم نمی خواند و دولت ظاهرا منابع و 
مصارف خود را قانون بودجــه به گونه ای تراز 
می کنــد که با تحمیل هزینه به زندگی مردم، 
قیمت ارز نیمایی یا ارز ترجیحی افزایش بدهد 
و منابع خودش زیاد شــود. این که در زندگی 
مردم چه رخ خواهــد داد برای دولت اهمیت 

ندارد و نگاه واقعی به اقتصاد ندارد.
از اول سال ۱۴۰۳، شاهد  گرانی هایی که 
آن هســتیم، چه برآیند بدی در اقتصاد 

ایجاد می کند؟
یکــی از فاکتورهای برجســته دولت، افزایش 
۵۰درصدی اصول مالیات اســت، یعنی سهم 
مالیــات را در بودجه ۵۰درصد افزایش دادیم، 
ایــن را باید از مردم وصول کرده و در افزایش 
قیمت کالا و خدمات خودش را نشان می دهد. 
این مسئله حتما در گذران زندگی مردم تاثیر 
می گذارد، درآمد آنان زیاد نشــده اما قیمت ها 

افزایش پیدا کرده است.
دولت در چند ماه دیگر وارد ســال آخر 
خود شده و تقریبا یک فاز انتخاباتی برای 
سال ۱۴۰۴ به خود می گیرد. اگر این روند 
اقتصادی دولــت ادامه پیدا کند، ممکن 
است دوباره شانس پیروزی داشته باشد؟

کشــور ما قابــل پیش بینی نیســت. تجربه 
انتخابــات ما نشــان می دهد کــه اگر مردم 
در انتخابــات، پای صندوق هــای رأی آمده و 
در انتخابات شــرکت می کنند، ســبب تغییر 
وضع وجود شــده اســت، نهاد انتخابات، نهاد 
اصلی اســت و قانون اساســی قدرت مردم را 
در تجلــی انتخابات پیش بینی کرده اســت. 
متاســفانه زمانی که مردم با صندوق های رأی 
قهر می کنند، این عدم ضعف مشــارکت مردم 
لطمه به مشــروعیت انتخابات نمی زند؛ یعنی 
انتخابات چه با ۸۰ درصد مشــارکت و چه با 
۲۰درصد مشارکت برگزار شود، تاثیری ندارد.

در واقــع در ذهن و خاطر مردم، این ســخنِ 
سخنگوی شورای نگهبان نقش بسته است که 
مشارکت مردم در مشروعیت انتخابات تاثیری 
نــدارد، دیدیم که چــه در انتخابات مجلس و 
چه در انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ مردم 
قهر کردند. حضور مردم در تعیین سرنوشــت 
خودشــان تضعیف شده اســت زیرا دلیلی و 
عاملیتی برای تغییر شرایط موجود ندارند. این 
مسئله به مشروعیت نظام سیاسی لطمه زده، 
تهدیدات را توسعه می دهد، میزان امیدواری را 
کاهش داده و خسارات عمده را به امنیت ملی 

کشور وارد می کند.

احمد علیرضابیگی تشریح کرد

ناتوانی دولت در اصلاح اشکالات 
این که در زندگی مردم چه رخ می دهد برای دولت اهمیت ندارد

عضو کمیســیون برنامه و بودجه گفت: کل تیم اقتصادی 
از معاون اول تا ســایر اعضای تیم اقتصادی دولت و حتی 
مشــاورین و معاون اقتصادی باید تغییر کنند، به نظر من 
ایــن تحلیل ها و آمارهایی که می دهند غیرواقعی اســت، 
تیم اقتصادی دولت قدرت تحلیل مسائل اقتصادی و توان 
تصمیم گیری مناسب را ندارد و به همین خاطر دچار یک 

بحران فکری شده اند.
جبــار کوچکی نــژاد عضو کمیســیون برنامــه، بودجه و 
محاسبات مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با خبرنگار 
ایلنا درخصوص نابســامانی های ارزی و شــرایط اقتصادی 
کشور از ابتدای سال ۱۴۰۳ و لزوم چاره اندیشی مسئولان 
اقتصادی دولت و پیگیری مجلس در این حوزه، گفت: در 
بحث مباحث اقتصادی معتقدم که این تلاطم های موجود 
بر زندگی، کار و معیشــت مردم اثــر می گذارد و از همین 
ابتدای سال دارد ســفره مردم را با چالش و مساله مواجه 
می کند و این در حالی اســت که مســئولان باید به طور 

جدی نسبت به این مساله توجه و دقت داشته باشند.

از جملات رئیس کل بانک مرکزی
در صداوسیما متاسف شدم

وی ادامــه داد: نماینــدگان هم همــواره در صحن علنی 
مجلس تذکرات متعدد شفاهی و کتبی را نسبت به عملکرد 
دولتمردان و تیم اقتصادی داشته  اند و به دنبال این هستیم 
که دولت با جدیت پای کار حاضر شــود و فکری به حال 
اقتصاد کند.عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با اشاره 
به اظهارات رئیس کل بانک مرکزی در رســانه ملی، اظهار 
داشــت: آقای فرزین به صداوســیما آمد و با آن جملاتی 
که در صداوســیما به کار گرفت برای ایشان متاسف شدم. 
اینکه رئیس کل بانک مرکزی بگوید قیمت ها حباب است 
و کاذب اســت، ما قبول نداریم و حرف هایی از این جنس 
به این معناست که ایشــان مردم را خوب نمی شناسند و 
نمی دانند که مردم ما به خوبی قضائیه حرف های ایشــان 
را می فهمنــد و تجزیه و تحلیل می کننــد و می دانند که 
بانک مرکزی با اختیاراتی که دارد موظف است ثبات بازار 

را برقرار کند.

وی ادامــه داد: حالا سه شــنبه های نظارتی اســت آقای 
فرزین به مجلس می آیند و اعتراض نمایندگان هم نسبت 
به ایشان شدید اســت هم درخصوص نوسانات ارزی، ارز 
دارویی و همــه موارد مرتبط دیگر در حوزه مســئولیتی 

ایشان صحبت خواهد شد.
تیم اقتصادی دولت دچار یک 

بحران فکری شده است
کوچکی نژاد خاطرنشــان کرد: به اعتقــاد من واقعا دولت 
در حوزه اقتصادی دچار یک مشــکل اساســی است، تیم 
اقتصادی دولــت قدرت تحلیل مســائل اقتصادی و توان 
تصمیم گیری مناســب را ندارد و بــه همین خاطر دچار 
یک بحران فکری شــده اند. وی تصریــح کرد: معتقدم که 
دولت باید یک خانه تکانی در تیم اقتصادی خودش انجام 
دهد و اگر این کار را انجام ندهد مجلس موظف است ورود 
کند و این مشــکل را حل کند. به نظر من این تحلیل ها و 
آمارهایی که می دهند غیرواقعی است، در هفته های اخیر 
شاهد نوسانات شدید نرخ ارز بودیم، این تکانه ها یک تا دو 

ماه دیگر در حوزه اقتصاد ایران و معیشــت مردم و اجناس 
وارداتی خودش را نشان می دهد.

کل تیم اقتصادی از معاون اول 
تا سایر اعضا باید تغییر کنند

نماینده مردم رشــت در مجلس در پاسخ به این سوال که 
اقدام ثانویه شــما در صورت عدم حصول نتیجه از جلسه 
سه شنبه ها چه خواهد بود؟ گفت: باید ببینم نتیجه جلسه 
چه خواهد شــد، اگر نتیجه بخش نباشد باید راهکارهای 
دیگری را در پیش بگیریم. عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
در پاســخ به این ســوال که »تغییر در تیــم اقتصادی در 
چه سطحی باید باشــد؟ معاون اول به عنوان نفر اول تیم 
اقتصادی یا در ســایر ســطوح این نیاز به تغییر احساس 
می شــود؟«، ابراز داشت: کل تیم اقتصادی از معاون اول تا 
سایر اعضای تیم اقتصادی دولت و حتی مشاورین و معاون 
اقتصادی باید تغییر کنند، آقای محســن رضایی و ســایر 
افرادی که در تیم هستند واقعا توان این کار را ندارند و من 

فکر می کنم که علم کار را هم ندارند.

تاکید کوچکی نژاد بر تغییر تیم اقتصادی دولت: 

تیم اقتصادی دولت قدرت تحلیل مسائل اقتصادی را ندارد

رئیــس قوه قضائیه گفت: »تحــول« مقوله ای 
موقتی و ایســتا نیست که یکبار انجام گیرد و 
تمام شود؛ باید پیوسته و متناسب با اقتضائات 
زمان، در دستگاه قضایی، تحول داشته باشیم و 

برای این کار، انعطاف به خرج دهیم.
به گزارش ایلنا، اروز گذشــته )سه شنبه( پس 
از ابلاغ و انتشــار رسانه ای سند روزآمدشده ی 
تحول و تعالی قضایی، جلســه ستاد راهبری 
اجرای این ســند به ریاســت حجت الاسلام 

و المسلمین محسنی اژه ای برگزار شد.
حجت الاســلام و المسلمین محســنی اژه ای، 
طی ســخنانی در ابتدای این نشست با اشاره 
بــه عملیات غرورآفریــن و ظفرمندانه »وعده 
صادق« در تنبیه جنایتکاران صهیونیســتی، 
اظهــار کرد: عملیات »وعده صادق« یک اقدام 
فوق العاده و در راستای عزت و اقتدار و حکمت 

ایران اسلامی بود. 
رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: عملیات »وعده 
صــادق« که صرفــاً یک اقــدام تنبیهی علیه 
رژیم جنایتکار صهیوینستی بود، حق مشروع 
جمهوری اســلامی ایران محســوب می شد، 
چــرا که همه دنیا در روز ۱۳ فروردین متوجه 
اقدام جنایتکارانه رژیم اســرائیل در تجاوز به 

کنسولگری ایران در دمشق شدند.

رئیس دســتگاه قضا بیان داشــت: جمهوری 
اســلامی ایران از همان ابتدا اعــلام کرد که 
جنایت رژیم متجاوز صهیونیستی در حمله به 
کنسولگری اش در دمشق را که به منزله حمله 
به خاک کشور اســت، بی پاسخ نمی گذارد؛ از 
اینرو، عملیات »وعده صادق« صرفاً در حد یک 

اقدام تنبیهی، تحقق یافت.
محســنی اژه ای در ادامــه گفــت: به موجب 
عملیــات موفقیت آمیــز و غرورآفرین »وعده 
صــادق«، قلوبِ همه دوســتداران حق و همه 
مخالفانِ قدرت های استکباری و همه بیزاران 

از ظلم، شاد و مَسرور شد.
رئیس دســتگاه قضــا تصریح کــرد: عملیات 
»وعده صادق« صرفاً یک اقدام تنبیهی و علیه 
دو مقر نظامی صهیونیست ها بود؛ دو مقری که 
در حمله به کنســولگری ما در دمشــق نقش 
داشــتند؛ بنابراین کشــور هایی که مدعی اند 
نمی خواهنــد آتش جنگ فراگیر شــود باید 
سران رژیم غاصب صهیونیستی را سر جایشان 

بنشانند.
رئیس قــوه قضائیه در بخش دیگــری از این 
نشست، با اشــاره به ابلاغ سند روزآمدشده ی 
تحول قضایی، اظهــار کرد: »تحول« مقوله ای 
موقتی و ایســتا نیست که یکبار انجام گیرد و 

تمام شود؛ باید پیوسته و متناسب با اقتضائات 
زمان، در دستگاه قضایی، تحول داشته باشیم و 

برای این کار، انعطاف به خرج دهیم.
رئیس دســتگاه قضا بیان داشت: با عنایت به 
تأکیدات رهبر معظم انقلاب درخصوص تحول 
در قوه قضائیه و همچنین با توجه به پایان دوره 
زمانی اجرای سند تحول قضایی در اسفند ماه 
سال ۱۴۰۲، روزآمدسازی سند تحول قضایی 
در دســتور کار قوه قضائیه قــرار گرفت و این 

سند، اکنون در دسترس است. 
رئیس عدلیه بیان داشت: همه مدیران قضایی 
در کلیه سطوح موظف و مکلف به پیاده سازی 
مفاد سند روزآمدشده ی تحول قضایی هستند 
و مراحل اجرایی این ســند باید به سرعت در 
همه بخش های قــوه قضائیه پیاده ســازی و 

عملیاتی شود.
رئیس قوه قضائیه بیان داشت: هوشمندسازی 
خدمات و فرآیند های قضایی و توسعه ابزار های 
فناورانه در عدلیه، یک امر اختیاری نیست بلکه 
ما مجبور هستیم که به سمت هوشمندسازی 
و بهره گیری هر چه بیشتر از ابزار های فناورانه 
حرکت کنیم و باید در این مســیر همه تدابیر 
و تمهیــدات لازم از جملــه ســرمایه گذاری، 
تخصیص بودجــه، آموزش و جــذب عناصر 

متخصص و ... را اتخاذ کنیم.
محسنی اژه ای با اشاره به موضوع اسناد عادی 
که در سند تحول قضایی، مورد نظر قرار گرفته 
است، گفت: یکی از مسائلی که همیشه مطرح 
بوده، مبحث »اســناد عادی« اســت؛ بعضاً با 
یک ســند عادی، سالیان سال، املاک و اموال 
غیرمنقول، دســت به دست و جابجا می شد و 
از این طریق، گرفتاری های فراوانی برای مردم 
درست می شد؛ بررسی این موارد در مجمع، با 
بررسی بودجه و برنامه هفتم همزمان شد لذا 
باید پیگیری کنیم که این مقوله هر چه زودتر 

تعیین تکلیف شود.
رئیس قوه قضائیه همچنین پیرامون بهره گیری 
هر چــه بیشــتر از ظرفیت هــای مردمی که 

مدنظر ســند تحول قضایی است، گفت: باید 
در امر بهره گیری هر چه بیشتر از ظرفیت های 
مردمی و توســعه حل اختــلاف و مصالحه و 
ســازش بین طرفین دعوی، گام های بلندتری 
را برداریم؛ در همین رابطه، ضروری اســت در 
مقوله اجرایی ســازی قانون جدید شــورا های 
حل اختلاف، از جمله تعیین تکلیف نیرو های 
ایــن مرجــع و همچنین برپایی و گســترش 
دادگاه های صلــح، پیش از موعد مقرر، مراتب 

را عملیاتی سازیم.
لازم به ذکر است که سند جدید تحول و تعالی 
قوه قضائیه که در تاریخ ۶ فروردین ماه ۱۴۰۳ 
به تصویب رئیس قوه قضائیه رسیده است، روز 

گذشته تویط قاضی القضات ابلاغ شد.

رئیس قوه قضائیه

وعده صادق صرفا یک اقدام تنبیهی بود
ابلاغ سند تحول و تعالی قوه قضائیه توسط قاضی القضات

پس از آنکه اســرائیل مســئولیت حمله به کنسولگری 
ایران در دمشق و شــهادت فرماندهان و همراهان ایرانی 
را پذیرفت، ایران را به انتقام از این حرکت واداشــت و از 
این رو بامداد شــنبه حمله ای بی ســابقه از خاک ایران به 

برخی مواضع اسراییل شد.
بــه گزارش منیبان، در همین خصوص، یحیی ابراهیمی، 
نماینده دلفان در مجلس شــورای اســلامی، به منیبان 
گفت: این جواب کوبنده ما یک بازدارندگی برای اسراییل 
ایجاد خواهد کرد. یعنی باید بدانند که هیچ عملی از سوی 
آن ها  بدون عکس العمل باقی نخواهد ماند. خیلی ســال 
است که آمریکا، اسراییل و برخی کشورهای غربی دنبال 
تضعیف ایران هســتند و به اشــکال مختلف در این ۴۵ 
ســال سنگ اندازی کردند و همین گستاخی ها باعث شد 

که برای اولین بار در طول انقلاب اســلامی چنین جواب 
دندان شکنی از خاک خود به اسراییل بدهیم.

نماینده دلفان اظهار کرد: برخی رسانه های ضدنظام سخت 
به دنبال این هســتند که بگویند عملیات ایران شکست 
خورده است اما اهداف از سوی ایران نشانه و نقطه زنی شد 

و در مجموع، کار موفقیت آمیزی صورت گرفت.
او در پاسخ به اینکه این تقابل منجر به افت اقتصادی کشور 
خواهد شــد؟ گفت: هر جنگ و هر پرتاب موشکی روی 
اقتصاد کل جهان تاثیر خواهد گذاشت. اولاً ما از کشورمان 
دفاع مشــروع کردیم و دوماً این تزلزل در اقتصاد، قطعاً 
دامن اسراییل را گرفته و ابعاد آن در آینده در اقتصادشان 
تاثیر خواهد گذاشت چون خیلی از زیرساخت هایشان در 

حمله ایران آسیب دید.

 رییس کمیســیون امورداخلی کشور و شــوراها گفت: 
یکی از پیامدهای ارزشمند عملیات وعده صادق افزایش 

سرمایه اجتماعی در درون کشور برای نظام بود.
محمدصالــح جــوکار، نمانیده یزد در گفت وگــو با ایلنا 
درخصــوص انجام عملیــات »وعده صــادق« و واکنش 
احتمالــی به هرگونــه خطای مجــدد از ســوی رژیم 
صهونیســتی، گفت: این حمله در پاسخ به گستاخی ها و 
جنایت هایی که رژیم صهیونیســتی انجام داد و حمله ای 
که به ساختمان کنســولگری ایران در دمشق انجام شد 
و تعدادی از مستشاران کشــورمان را به شهادت رساند، 
دفاع مشروع براساس منشور سازمان ملل حق جمهوری 

اسلامی بود.
وی ادامــه داد: در آن زمان هم شــاهد ایــن بودیم که 

متاسفانه نهادها و سازمان های بین المللی از جمله سازمان 
ملل این حمله را محکوم نکردند و این گستاخی احتمالا 
در آینده هم تکرار می شود، لذا در عملیات محدودی که 
طراحی شــد و به صورت محدود اجرا شد علیرغم ایجاد 
سپر دفاعی در مقابل موشک ها توسط رژیم صهیونیستی، 
آمریکا، انگلیس، فرانســه و همچنین برخی کشــورهای 
منطقه با هوشمندی و ابتکاری که سلحشوران ما به خرج 
دادند به حمدلله اهداف مورد نظر در سرزمین های اشغالی 

مورد اصابت موشک ها قرار گرفت.
نماینده مردم یزد در مجلس تصریح کرد: عملیات وعده 
صادق یک عملیات موفقیت آمیز بود که هم خوشــحالی 
ملت ایران و هم امت اسلامی به ویژه مردم مظلوم غزه را 

در پی داشت.

نماینده دلفان در مجلس تشریح کرد

آسیب جدی زیرساخت های اسرائیل در حمله ایران
نماینده یزد:

افزایش سرمایه اجتماعی بعد از عملیات »وعده صادق«


